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Zápis z 272. zasedání AS MFF UK dne 25. května 2022 

Přítomni: C. Brom, Z. Drozd, J. Fiala, R. Grill, K. Houfek, V. Kala, J. Kalbáčová Vejpravová (do 18:50), 

M. Krtička, O. Pangrác, J. Pavlů, J. Stráský, M. Tancer, K. Tůma, B. Vidová Hladká, A. Farkaš, 

M. Novotná, O. Pangrác, P. Schmidtová, V. Švandelík, A. Yaghobová, F. Zajíc, D. Zámyslický (od 20:00) 

 
Hosté: M. Rokyta, V. Dolejší (do 21:25), Z. Doležal, V. Kuboň, M. Kulich (do 21:40), J. Sgall, L. Skrbek, 

B. Svobodová, L. Veverka, J. Skalický, P. Zakouřil (od 10:05 do 10:55), J. Kozlík (od 19:15), L. Nowak, 

I. Penev, K. Vokálová 

 

Omluveni: D.  Schmoranzer, J. Staněk, M. Burýšek, A. Jalovcová 

 

Zasedání proběhlo hybridní formou, prezenčně v posluchárně N1 pavilonu Impakt a zároveň 

prostřednictvím platformy Zoom. Zasedání řídil Z. Drozd a bylo zahájeno v 18:00.  
 

Program: 

1. Schválení programu 272. zasedání AS MFF UK 

2. Schválení zápisu z 271. zasedání AS MFF UK 

3. Informace vedení fakulty 

4. Výroční zpráva MFF UK za rok 2021 

5. Opakované podvádění při zkouškách 

6. Výsledky voleb do SKAS MFF UK 

7. Návrh na projednání změny Pravidel pro přiznávání stipendií v jednom čtení 

8. Návrh na změnu vnitřního předpisu: Pravidla pro přiznávání stipendií na MFF UK 

9. Žádost o opětovné udělení oprávnění uskutečňovat tři doktorské studijní programy 

10. Podmínky přijímacího řízení: 

• do bakalářského studia pro rok 2023/2024 

• do magisterského studia pro rok 2023/2024 

• do doktorského studia pro druhé kolo roku 2022/2023 

11. Zvláštní podmínky pro přijetí podle § 8 zákona č. 67/2022 Sb., o opatřeních v oblasti školství v 

souvislosti s ozbrojeným konfliktem na území Ukrajiny vyvolaným invazí vojsk Ruské federace: 

• bakalářské studijní programy 

• navazující magisterské studijní programy 

12. Návrh opatření děkana k harmonogramu akademického roku 2022/2023 

13. Obecná pravidla rozdělení dotace na vědu (program Cooperatio) 

14. Různé 

1. Schválení programu 272. zasedání AS MFF UK 

Program 272. zasedání byl změněn. Bod 4 byl přesunut (původně bod 11) a bod 5 byl přidán.  

Usnesení: AS MFF UK schvaluje změnu programu zasedání. 

Přítomno 18 členů AS MFF UK. Hlasování 18-0-0. 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

2. Schválení zápisu z 271. zasedání AS MFF UK 

Zápis z 271. zasedání AS MFF UK byl schválen tichým souhlasem.  
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3. Informace vedení fakulty 

Děkan M. Rokyta informoval 

• o projektech OP JAK: o výši dotací, o omezeních pro jednotlivé instituce atd.; výzva k podávání 

projektů by měla být zveřejněna v červenci, UK může podat pět návrhů, předpokládá se, že do tří 

z nich se zapojí MFF a že se MFF zapojí též částečně do projektů navrhovaných jinými 

institucemi; na podzim se očekává další výzva na přístrojové vybavení pro postgraduální 

studenty, 

• o přípravě rozpočtu na rok 2022, dojde k nárůstu rozpočtu centra především kvůli zvýšení cen 

energií; návrh rozpočtu byl již schválen KD, schvalovat by se měl na zasedání AS MFF UK 8.6.; 

v roce 2023 se zatím předpokládá mírné snížení rozpočtu, 

• o přípravě seznamovacích kurzů na Albeři pro nové studenty, měly by být čtyři třídenní turnusy, 

• o dobré organizaci plesu MFF, Dne firem a rektorského dne; poděkoval členům SKAS a ostatním 

organizátorům,  

• o nové androidové aplikaci „Charles Translator for Ukraine“ od UFAL. 

Proděkan L. Skrbek informoval 

• o pokračující rekonstrukci opláštění v Troji; střecha je v horším stavu než se očekávalo, navýšení 

nákladů o cca 10 mil. Kč, nutná výměna betonu proběhne během léta a celá rekonstrukce by měla 

být dokončena v předpokládaném termínu,  

• o pokračující rekonstrukci zasedací místnost na Karlově, ještě zbývá osvětlení, 

• o zařazení požadavků kateder na stavební úpravy do návrhu rozpočtu, plánovaná rekonstrukce 

serverovny na plnou kapacitu bude zatím odložena. 

Po informacích vedení proběhly krátké diskuze o zapojení MFF UK do Kampusu Albertov v následujících 

letech, o spolufinancování projektů ERC, o možnostech omezení spotřeby energií vzhledem k velkému 

nárůstu cen a o navrhovaných omezeních na výši úvazků v rámci celé UK. 

4. Výroční zpráva MFF UK za rok 2021 

L. Veverka informoval o přípravě Výroční zprávy MFF UK za rok 2021, která má obdobnou strukturu 

jako v minulých letech.  

 

Usnesení: AS MFF UK schvaluje Výroční zprávu MFF UK za rok 2021. 

Přítomno 19 členů AS MFF UK. Hlasování 19-0-0. 

Usnesení bylo přijato. 

 

5. Opakované podvádění při zkouškách 

J. Fiala informoval o zjištění opakovaného podvádění studentů v několika předmětech. Připravil 

dokument (dostupný jako příloha k tomuto zápisu na webové stránce AS MFF UK) s dotazy a 

připomínkami, které se týkají tohoto problému, a požádal vedení fakulty, aby byli vyučující informování 

o tom, jak v těchto případech postupovat. Poté proběhla diskuze o možných řešeních těchto situací, ze 

které vyplynulo doporučení, že by tento problém měli řešit, pokud je to možné, přímo vyučující a až 

v závažných případech podat návrh disciplinární komisi, aby posoudila závažnost provinění vůči platným 

zákonům a předpisům. Studijní proděkan M. Kulich na závěr řekl, že společně s právníky zváží, zda má 

vzniknout metodický pokyn na základě dotazů a připomínek J. Fialy. 

 

Usnesení: AS MFF UK apeluje na vedení fakulty, aby se pokusilo vytvořit metodický pokyn ohledně 

řešení podvádění studentů při kontrolách studia dle dokumentu vytvořeného doc. J. Fialou. 

Přítomno 18 členů AS MFF UK. Hlasování 14-1-3. 

Usnesení bylo přijato. 
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6. Výsledky voleb do SKAS MFF UK 

Předseda volební komise A. Farkaš informoval o výsledcích voleb do SKAS MFF UK na období 

1. 6. 2022 až 31. 5. 2025, které se uskutečnily elektronicky 26. až 28. dubna 2022. Do voleb se přihlásilo 

8 kandidátů: 

 

v kandidátní listině F: Lukáš Nowak, Štěpán Venclík; 

v kandidátní listině I: Vojtěch Švandelík, Petr Vincena, Kateřina Vokálová, Ilia Zavidnyi; 

v kandidátní listině M: Svilen Popov, Willy Svoboda. 

 

Voleb se zúčastnilo 682 oprávněných voličů (24,18 %). 

Absolutní pořadí: Vokálová (336), Švandelík (231), Nowak (222), Vincena (200), Svoboda (194), 

Venclík (168), Zavidnyi (108), Popov (59). 

Podle Volebního řádu Akademického senátu MFF UK budou k 1. červnu 2022 zvoleni 3 členové SKAS 

MFF UK. Při sestavení SKAS je třeba dbát na zastoupení všech kandidátních listin. Podrobnosti jsou 

uvedeny ve volebním protokolu na webových stránkách AS MFF UK. 

7. Návrh na projednání změny Pravidel pro přiznávání stipendií v jednom čtení 

Z. Drozd upozornil, že je potřeba návrh usnesení schválit 2/3 většinou všech senátorů, aby mohl senát 

projednat změny Pravidel pro přiznávání stipendií v jednom čtení.  

 

Usnesení: AS MFF UK schvaluje projednání změny Pravidel pro přiznávání stipendií v jednom 

čtení. 

Přítomno 18 členů AS MFF UK. Hlasování 18-0-0. 

Usnesení bylo přijato. 

8. Návrh na změnu vnitřního předpisu: Pravidla pro přiznávání stipendií na MFF UK 

Proděkan V. Kuboň zdůvodnil navrženou změnu, aby bylo možné poskytovat stipendium v tíživé situaci 

studenta. Změna je v souladu s opatřením rektora. Legislativní komise změnu projednala, ale nenavrhla 

žádný pozměňovací návrh. 

 

Usnesení: AS MFF UK schvaluje změnu Pravidel pro přiznávání stipendií na MFF UK 

v předloženém znění. 

Přítomno 18 členů AS MFF UK. Hlasování 18-0-0. 

Usnesení bylo přijato. 

9. Žádost o opětovné udělení oprávnění uskutečňovat tři doktorské studijní programy 

Proděkan V. Kuboň informoval o důvodech, proč některé programy byly při institucionální akreditaci 

schváleny jen na 5 let a je tedy nutné žádat o prodloužení.  

Usnesení: AS MFF UK bere se souhlasem na vědomí žádost o opětovné udělení oprávnění 

uskutečňovat doktorské studijní programy: 

• Biofyzika, chemická a makromolekulární fyzika, 

• Fyzika kondenzovaných látek a materiálový výzkum, 

• Obecné otázky matematiky a informatiky. 
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Přítomno 18 členů AS MFF UK. Hlasování 18-0-0. 

Usnesení bylo přijato. 

10. Podmínky přijímacího řízení 

Proděkan V. Kuboň informoval o změnách v podmínkách přijímacích řízení, zvláště pak o podmínkách 

do bakalářského studia pro rok 2023/2024, kde došlo k významné změně, neboť bylo zapracováno 

omezení na počet přijímaných uchazečů do programu Informatika. K omezení počtu přijatých uchazečů 

došlo z kapacitních důvodů také u doktorského programu Didaktika fyziky a obecné otázky fyziky.  

Poté proděkan V. Kuboň reagoval na otázky Studijní komise AS MFF UK: 

1. Byly zváženy také jiné možnosti omezení počtu studentů programu Informatika? Jaké?  

VK: Možnosti byly probírány na informatické sekci, např. výrazné zpřísnění požadavků při 

přijímací zkoušce, nahrazení přijímací zkoušky jinými rozhodovacími kritérii apod. Budou ještě 

zváženy v následujících letech. 

2. Jaký je očekávaný dopad této změny přijímacího řízení na propagaci fakulty, zejména s 

ohledem na komplikovanější vysvětlování podmínek na propagačních akcích?  

VK: Je třeba jasně sdělit kritéria a propagovat naše semináře, které dávají možnost přijetí bez 

přijímaček. 

3. Jak tato změna ovlivní studenty, kteří se na MFF UK hlásí podruhé (poněkolikáté), například 

z důvodu neúspěšného studia v prvním ročníku?  

VK: Ti, kdo se hlásí podruhé, musí absolvovat přijímací zkoušky. 

4. Jak by tyto upravené podmínky fungovaly v posledních dvou letech? Konkrétně, jak by se 

změnily počty uchazečů s odpuštěnými přijímačkami, kolika uchazečů by se dotkl limit na 

počet přijatých a kolik bodů z přijímaček by bylo fakticky potřeba na přijetí?  

VK: V posledních dvou letech se přijímací zkoušky nekonaly, takže se zpětně nedá posoudit vliv 

této změny. 

Následně proběhla diskuze o tom, zda fakulta prozkoumala všechny možnosti, jak zvládnout nárůst počtu 

studentů, jaká jsou omezení daná dostupnými posluchárnami, jak dobře jsou ohodnoceni cvičící z řad 

studentů v porovnání s jinými vysokými školami atd. SKAS na závěr požádal, aby se senát a vedení 

fakulty v budoucnu vrátili k této diskuzi, zvláště pak k diskuzi o ohodnocení cvičících. 

Usnesení: AS MFF UK schvaluje podmínky přijímacího řízení do bakalářských studijních 

programů pro rok 2023/2024. 

Přítomno 20 členů AS MFF UK. Hlasování 14-1-5. 

Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení: AS MFF UK schvaluje podmínky přijímacího řízení do magisterských studijních 

programů pro rok 2023/2024. 

Přítomno 20 členů AS MFF UK. Hlasování 20-0-0. 

Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení: AS MFF UK schvaluje podmínky přijímacího řízení do doktorských studijních programů 

ve druhém kole pro rok 2022/2023. 

Přítomno 20 členů AS MFF UK. Hlasování 20-0-0. 

Usnesení bylo přijato. 
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11. Zvláštní podmínky pro přijetí podle § 8 zákona č. 67/2022 Sb., o opatřeních v oblasti 

školství v souvislosti s ozbrojeným konfliktem na území Ukrajiny vyvolaným invazí 

vojsk Ruské federace 

Proděkan V. Kuboň informoval o zákonných opatřeních v oblasti školství v souvislosti s ozbrojeným 

konfliktem na Ukrajině a souvisejících zvláštních podmínkách pro přijetí ke studiu do bakalářských a 

magisterských studijních programů. Vedení fakulty se rozhodlo na základě výzvy rektorátu a významného 

počtu zájemců, kteří fakultu oslovili o možnosti studia (především informatiky) na MFF UK, vypsat 

speciální přijímací řízení pro ukrajinské studenty (na Informatiku s limitem 50 přijatých studentů). 

Přijímací kritéria do magisterských programů jsou odlišná od standardních, protože budou posuzovány 

nejprve materiály o uchazečích, a pak budou probíhat pohovory s jednotlivými uchazeči. V případě, že 

uchazeč nebude moci doložit dokumenty dokládající dosavadní vzdělání, bude stačit čestné prohlášení. 

Také byla snížena úroveň znalosti českého jazyka z B2 na A2. 

Usnesení: AS MFF UK schvaluje zvláštní podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářských studijních 

programech podle §8 zákona č. 67/2022 Sb., o opatřeních v oblasti školství v souvislosti s 

ozbrojeným konfliktem na území Ukrajiny vyvolaným invazí vojsk Ruské federace.  

 

Přítomno 20 členů AS MFF UK. Hlasování 20-0-0. 

Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení: AS MFF UK schvaluje zvláštní podmínky pro přijetí ke studiu v magisterských studijních 

programech podle §8 zákona č. 67/2022 Sb., o opatřeních v oblasti školství v souvislosti s 

ozbrojeným konfliktem na území Ukrajiny vyvolaným invazí vojsk Ruské federace.  

 

Přítomno 20 členů AS MFF UK. Hlasování 20-0-0. 

Usnesení bylo přijato. 

12. Návrh opatření děkana k harmonogramu akademického roku 2022/2023 

Proděkan V. Kuboň informoval o netradičních změnách harmonogramu pro akademický rok 2022/2023. 

Výuka v zimním semestru začíná 29. září, aby se vyrovnaly počty přednášek v jednotlivých dnech týdne. 

Letní semestr bude končit v pondělí 22. 5. 2023, protože na pondělí vycházejí tři státní svátky. Změna již 

byla schválena rektorátem. 

 

Usnesení: AS MFF UK souhlasí s návrhem opatření děkana k harmonogramu akademického roku 

2022/2023. 

Přítomno 20 členů AS MFF UK. Hlasování 20-0-0. 

Usnesení bylo přijato. 

13. Obecná pravidla rozdělení dotace na vědu (program Cooperatio) 

Děkan M. Rokyta představil navržená pravidla rozdělování dotací mezi sekce MFF UK a dále v rámci 

jednotlivých sekcí: 

 

i. V souladu s čl. 3 odst. 3 Opatření rektora č. 18/2021 bude 95 % dotace na DKRVO rozděleno 

mezi jednotlivé vědní oblasti a obory, do nichž je fakulta zapojena, a to prostřednictvím rozdělení 

dotace třem sekcím fakulty. 

ii. Podíl jednotlivých sekcí na této částce stanovujeme v poměru fixovaných procent z předchozího 

roku, tj. v poměru, v jakém byly mezi sekce rozděleny prostředky Progres v loňském roce. 

iii. Rozdělení částek, které budou takto přiděleny sekcím, na jednotlivá Cooperatio, řešená na 

příslušných sekcích, bude určeno dohodou v rámci sekce, zejména dohodou sekčního proděkana, 

vedoucích příslušných pracovišť a členů Rad toho kterého Cooperatio. 
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Poté požádal AS MFF UK o schválení těchto pravidel. 

 

Usnesení: AS MFF UK schvaluje vedením fakulty předložená pravidla rozdělování dotace na vědu 

v rámci programu Cooperatio. 

Přítomno 20 členů AS MFF UK. Hlasování 20-0-0. 

Usnesení bylo přijato. 

14. Různé 

J. Stráský informoval o plánovaném uzavření menzy Albertov k 15. 12. 2022 a otevření provizorní menzy 

do 13. 2. 2023. Tato změna souvisí s plánovanou výstavbou Kampusu Albertov. 

Proběhla diskuze o personálních změnách na hospodářském oddělení, jejich důvodech a opatřeních, které 

zajistí fungování hospodářského oddělení během léta. Následovala krátká diskuze o efektivitě zavádění 

digitální administrativy. 

Následující zasedání AS MFF UK se budou konat 8. června a 22. června 2022. 

Zasedání bylo ukončeno ve 23:05. 

Zapsal: K. Houfek 


